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Mobilitet, Klimatilpasning og Byvedligehold 

 Teknik- og Miljøforvaltningen 

Teknik- og Miljøforvaltningens bemærkninger til 
Amager Øst Lokaludvalg  

Bemærkninger til høringssvar vedr. Lufthavnsruten 

Projektet har været i høring hos Amager Øst Lokaludvalg fra den 1. juli til d. 30. 

august 2024. Teknik og Miljøforvaltningen præsenterede projektforslaget på et fy-

sisk møde d. 15. august for Amager Øst Lokaludvalg.  

Amager Øst Lokaludvalg er tilfredse med fortovet fra Øresundsvej til Øresunds 

Parkvej og cykelstien på det yderste stykke af Prags Boulevard. 

Vedrørende stykket fra Ved Amagerbanen mod Amager Strandvej ser lokal-
udvalget gerne,  at man overvejer mulig placering af en enkelt eller dobbeltrettet 

cykelsti, bag ved et kommende grønt område. Herved kan man få lidt afstand fra 

biltrafikken.   

Forvaltningens bemærkninger 

Teknik og Miljøforvaltningen anbefaler ikke en enkelt eller dobbeltrettet cykelsti, 

bag ved et kommende grønt område af følgende grunde.    

1. En udfordring ved at etablere en enkelt- eller dobbeltrettet cykelsti på den

placering hvor lokaludvalget foreslår er, at det ikke harmonerer med Su-

percykelsti konceptet som er det Københavns Kommune, arbejder ud fra

jf. det politiske mandat Supercykelstier samt enkelt- og dobbeltrettet cy-

kelstier har forskellige formål. En supercykelsti har til formål at skabe en

bred rute med fokus på fremkommelighed for cyklister, hvorimod sidst-

nævnte har til formål at skabe en mere oplevelsesrig cykelrute med lavere

hastighed. I dette projekt er der udelukkende fokus på at etablere en del af

en supercykelsti.

2. En anden udfordring er i forhold til trafiksikkerheden mellem cyklister og

bilister som vil blive markant forringet ved etablering af en dobbeltrettet

cykelsti. Særligt i de 2 kryds Prags Boulevard/Amager Strandvej og Prags

Boulevard/Raffinaderivej vil det blive svært for bilister at orientere sig på

fornuftig vis, hvis der kommer cyklister fra 2 forskellige retninger. Det vil

dermed øge risikoen for at der opstår trafikuheld

3. En tredje udfordring er, at det kræver en ny fase i det eksisterende signal-

anlæg i krydset mellem Prags Boulevard og Amager Strandvej, hvilket vil

betyde en markant større forringelse ift.   fremkommeligheden for den

tunge jordtransport til Lynetteholmen.

4. En fjerde udfordring er i relation til økonomi. Etableringen af en enkelt- el-

ler dobbeltrettet cykelsti på 250 m kan ikke indeholdes i projektets økono-

miske ramme.

5. En femte udfordring er i forbindelse med lokalplanen Ved Amagerbanen

Nord 617 som grænser op til Prags Boulevards sydlige del. Her skal græs-

arealet mellem det kommende byområde og Prags Boulevard begrønnes
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for at skabe en barriere. Det bliver derfor problematisk at etablere en ny 

cykelsti i på det areal lokaludvalget ønsker.    
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Mobilitet, Klimatilpasning og Byvedligehold 

Teknik- og Miljøforvaltningen  

Øvrige høringssvar til Lufthavnsruten med Teknik- 
og Miljøforvaltningens bemærkninger 
 
Høringssvar fra øvrige eksterne interessenter 

 
I Projektet har følgende øvrige eksterne interessenter været hørt i perioden mel-

lem 1. juli. og 26. september.  

 

- Dansk Cyklistforbund 

- E/F Øresund Strandpark 

- Skanska A/S   

 

Skanska A/S er ikke vendt tilbage på forvaltningens henvendelse og har således 

ikke afgivet høringssvar. De øvrige høringssvar er opsummeret herunder med for-

valtningens bemærkninger. Til sidst i dette bilag fremgår høringssvarene i deres 

fulde ordlyd. 

 

Opsummering af høringssvar fra Dansk Cyklistforbund 

 

Cyklistforbundet har fremsendt et høringssvar til projektforslaget den 26. septem-

ber 2024. Cyklistforbundet er positivt stemt overfor projektet og har blot en enkelt 

kommentar. Det er Cyklistforbundets opfattelse, at der allerede i dag eksisterer et 

alternativ til Amager Strandvej - et alternativ, som ophøjelsen af forløbet Prags 

Boulevard-Amager Strandvej til supercykelsti næppe ændrer meget på - nemlig 

at benytte Ved Amagerbanen mellem Strandlodsvej/Prags Boulevard og Øre-

sundsvej.   

 

Forvaltningens bemærkninger  

 

Om sommeren kan der opstå kaotiske tilstande på den dobbeltrettede cykelsti 

langs Ved Amagerbanen fordi kapaciteten for fodgængere og cyklister er over-

skredet, viser observationer. Helt konkret opstår der ofte farlige situationer, når 

fodgængere går ud på cykelstien, da fortovet er forholdsvis smalt. De forbedre-

rede cykelvilkår på supercykelstien på Prags Boulevard samt Amager Strandvej 

kan således aflaste cykel- og gangtrafikken fra Ved Amagerbanen og tilbyde en al-

ternativ rute. Derudover bliver ruten et vigtigt alternativ, når den nuværende by-

udvikling omkring projektområdet står færdigt, da der kun kommer flere beboere i 

området. 

 

 

Opsummering af dialog med E/F Øresund Strandpark 

 

Forvaltningen har været i dialog med E/F Øresund Strandpark der har fremsendt 

bemærkninger den 20. august 2024. Her kommer det frem, at de bakker 100 % op 
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om projektet og ønsker blot at blive inddraget i den næste planlægningsfase. E/F 

er af den opfattelse, at det er en tilfældighed fra etableringsfasen, at der er højde-

forskel på op til 0,5 m. i grøften ved beplantningen ud til det fortov, som skal etab-

leres. Det er ok med E/F hvis dette ændres i forbindelse med anlæggelsen af det 

nyt fortov og forvaltningen har accept til fjernelse af beplantning til anlæggelsen. 

 

 

Forvaltningens bemærkninger  

 

Projektgruppen inddrager ejerforeningen i næste projektfase samt forud for udfø-

relsen af projektet.  

 

 



Fra: Erik 

SeĲdt: ͕͑. septeıber ͑͏͓͑ ͑͒:͏͐ 

Til: Mark 

EıĲe: [EKSTERN] Re: LuċthavĲsruteĲ - høriĲČ aċ projektċorslaČ - KøbeĲhavĲs KoııuĲe 

 

Hej Mark 

  

Tak ċor at CyklistċorbuĲdet ċår ıuliČhed ċor at koııeĲtere på de to projektċorslaČ tilkĲyttet 
etableriĲČeĲ aċ LuċthavĲsruteĲ. 

 IĲdledĲiĲČsvis skal jeČ tilkeĲdeČive, at sådaĲĲe ıuliČheder tidliČere har været sjældĲe, oČ bl.a. aċ deĲ 
ČruĲd er ıiĲ/vores erċariĲČ ıed tydĲiĲČ aċ såvel situatioĲs-, belæČĲiĲČs- soı aċıærkĲiĲČsplaĲer 
riıeliČt beČræĲset, så ıiĲe koııeĲtarer baserer siČ priıært på projektċorslaČsrapporteĲ, soı da 
oČså er så detaljeret, at jeČ ċøler ıiČ ČliıreĲde orieĲteret oı de to projekter aleĲe ud ċra deĲ. 

Delprojekt ͐ oı PraČs Boulevard Čiver ikke aĲledĲiĲČ til aĲdre beıærkĲiĲČer eĲd, at CyklistċorbuĲdet 
er Člade ċor de ċorbedriĲČer i cykelstibredde oČ siČĲalaĲlæČ, soı projektet iĲdebærer. 

Delprojekt ͑ oı iĲdsĲævriĲČ aċ cykelstibreddeĲ på et stykke aċ AıaČer StraĲdvej lyder uıiddelbart 
soı eĲ ċorriĲČelse ċor cyklisterĲe, ıeĲ eċtersoı cykelstibreddeĲ opretholdes i ıiĲiıuı ͑,͔ ıeters 
bredde, oČ da deĲ ĲuværeĲde løsĲiĲČ udeĲ ċortov iĲdbyder til ċodČæĲČere på cykelstieĲ, kaĲ 
CyklistċorbuĲdet ud ċra eĲ saılet vurderiĲČ Čodt acceptere projektet. 

MedvirkeĲde til vores accept aċ deĲĲe ϼıiĲiıaleϽ iĲdskræĲkĲiĲČ aċ cykelstibreddeĲ er doČ oČså det 
ċorhold, at cyklisterĲe i oırådet allerede i daČ har et alterĲativ til AıaČer StraĲdvej - et alterĲativ, soı 
ophøjelseĲ aċ ċorløbet PraČs Boulevard-AıaČer StraĲdvej til supercykelsti Ĳæppe æĲdrer ıeČet på - 
ĲeıliČ at beĲytte Ved AıaČerbaĲeĲ ıelleı StraĲdlodsvej/PraČs Boulevard oČ ØresuĲdsvej. Eċter 
etableriĲČeĲ aċ deĲĲe ϼdobbeltrettedeϽ cykelsti beĲytter jeČ udelukkeĲde deĲ til at koııe ċra byeĲ til 
AıaČer StraĲd, oČ jeČ kaĲ se, at ıaĲČe aĲdre Čør det saııe. JeČ kaĲ således ikke eriĲdre, hvor 
ıaĲČe år det er sideĲ, jeČ seĲest cyklede sydpå ad AıaČer StraĲdvej ċra PraČs Boulevard. I deĲ 
ıodsatte retĲiĲČ sker det oċtere, at jeČ ċortsætter ad AıaČer StraĲdvej til PraČs Boulevard, oČ her kaĲ 
jeČ ıed delprojekt ͐ koĲstatere, at det ċreıover teČĲer til at blive eĲ lidt bedre cykeloplevelse. 

AċslutĲiĲČsvis skal jeČ i ċorlæĲČelse aċ ıiĲ iĲdledeĲde beıærkĲiĲČ opċordre til, at cykelprojekter i 
alıiĲdeliČhed oČ projekter relateret til supercykelstier ϼsåvel soı ČrøĲĲe cykelruterϽ i særdeleshed 
oČså ċreıover seĲdes til koııeĲteriĲČ i CyklistċorbuĲdets KøbeĲhavĲsaċdeliĲČ. 

  

VeĲliČ hilseĲ 

Erik 

ForıaĲd ċor CyklistċorbuĲdets KøbeĲhavĲsaċdeliĲČ 

 



Fra: FraĲk 

SeĲdt: ͑͏. auČust ͑͏͓͑ ͓͐:͔͒ 

Til: Mark 

 

EıĲe: [EKSTERN] Fwd: LuċthavĲsruteĲ - aĲlæČČelse aċ ċortov på AıaČer StraĲdvej ved E/F 

ØresuĲd StraĲdpark 

 

Hej Mark 

 

Tak ċor vores teleċoĲdialoČ ċredaČ ͕͐. auČust. 

Soı repræseĲtaĲter ċor beboerĲe i ØresuĲd StraĲdpark ser vi ċreı til aĲlæČČelseĲ aċ ċortov ċra 
ØresuĲdsvej ċreı til iĲdkørsleĲ ved ØresuĲd Parkvej. 

Det er et spæĲdeĲde tiltaČ soı vi bakker ͐͏͏% op. 

Vi vil ČerĲe iĲċorıeres oı, hvis der sker æĲdriĲČer aċ ĲuværeĲde lyČteplaceriĲČ oČ hvis der er plaĲer 
oı ČaĲČbroer i højere Ĳiveau eĲd ČadeplaĲ i ċorbiĲdelse ıed projektet. 

Såċreıt det bliver ĲødveĲdiČt at bruČe eĲ del aċ vores ıatrikel til aĲlæČČelseĲ, ċorveĲter vi at blive 
iĲddraČet. 

Soı drøċtet på teleċoĲ er der pt. stor ċorskel på terræĲet laĲČs deĲ ĲuværeĲde cykelsti, oČ vi har deĲ 
opċattelse, at det er eĲ tilċældiČhed ċra etableriĲČsċaseĲ. Det er helt fiĲt ıed os hvis dette æĲdres i 
ċorbiĲdelse ıed aĲlæČČelseĲ aċ det Ĳyt ċortov oČ I har vores accept til ċjerĲelse aċ beplaĲtĲiĲČ til 
aĲlæČČelseĲ 

ReĲé oČ uĲderteČĲede er priıære koĲtaktpersoĲer oıkriĲČ dette projekt, kaĲ koĲtaktes via ıail Ĳår 
der er behov ċor yderliČere koııuĲikatioĲ oČ dialoČ. 

 

På veČĲe aċ beboerĲe i GruĲdejerċoreĲiĲČeĲ ØresuĲd StraĲdpark, 

ReĲé oČ FraĲk 

 


